
P R O T O K Ó Ł  Nr XLII / 2010 
 

       z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 03 marca 2010 roku  
o godz. 8,00 w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Działoszycach. 
 
Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 

1. Pan Zdzisław Leks – Burmistrz Miasta i Gminy 
2. Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy 
3. Krystyna Konderak – Skarbnik Miasta i Gminy 

           4. Marcin Leszczyński – Pracownik Urzędu Miasta i Gminy 
 

            
 
PORZĄDEK OBRAD SESJI: 
 

 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych.  
 2.  Uchwalenie porządku dziennego obrad 

 3.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2010 rok 
             a)   dyskusja , 

             b)   podjęcie uchwały. 

 4 . Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Burmistrza    
Miasta  i Gminy Działoszyce złożonych przez Pana Henryka Przeniosło 
            a)   dyskusja , 

  b)   podjęcie uchwały. 

  5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny działki 
nr 14/1 położonej we wsi Sancygniów 
           a)   dyskusja , 

           b)   podjęcie uchwały. 

 
6. Zakończenie obrad sesji .     
 
       



                     
                                                  

Do pkt  1-go   
 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 8,00 
Otwarcia  sesji Rady Miejskiej dokonał  Przewodniczący Rady  Pan Zygmunt 
Saracki i  powitał biorących w niej udział . Stwierdził, że w sesji bierze udział 
12 radnych i Rada jest uprawniona do podejmowania prawomocnych uchwał i 
wniosków .  
 
 
 
  Do pkt  2-go 
 
Uchwalenie porządku dziennego obrad. 
 

 Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił zaproponowany porządek 
obrad sesji  i zapytał, czy radni mają uwagi do przedstawionego porządku. 
Pan radny Andrzej Kołpak zgłosił wniosek o wprowadzenie jako pkt 6 – Sprawy 
różne. 
Przewodniczący poddał zgłoszony wniosek pod głosowanie. W wyniku 
głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie/„za” – 12, „przeciw”- 0 , 
„wstrzymał się od głosu” – 0 / 
W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie  
porządek obrad sesji po wprowadzonym pkt 6 . Porządek obrad sesji  został 
przyjęty jednogłośnie  /„za” – 12, „przeciw”- 0 , „wstrzymał się od głosu” – 0 /      
i przystąpił do następnego punktu porządku obrad. 
 
PORZĄDEK OBRAD SESJI: 
 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych.  
 2.  Uchwalenie porządku dziennego obrad 

 3.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2010 rok 
             a)   dyskusja , 

             b)   podjęcie uchwały. 

 4 . Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Burmistrza    
Miasta  i Gminy Działoszyce złożonych przez Pana Henryka Przeniosło 
            a)   dyskusja , 

  b)   podjęcie uchwały. 



  5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny działki 
nr 14/1 położonej we wsi Sancygniów 
           a)   dyskusja , 

           b)   podjęcie uchwały. 

6. Sprawy różne 
7. Zakończenie obrad sesji .     

 
 
Do pkt  3-go   
 

/ Doszedł radny Pan Wojtal Roman / -  STAN RADNYCH - 13 
 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2010 rok 
przedstawiła i omówiła  Skarbnik Miasta i Gminy – Pani Krystyna Konderak. 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
 
 

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej            
Pan Zygmunt Saracki odczytał  projekt uchwały i poddał go pod głosowanie .             
W wyniku głosowania   uchwała została przyjęta większością głosów  / „za” –12   
„przeciw” – 0, „wstrzymał się od głosu” – 1  
 
Do pkt  4-go  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował Wysoka Radę, że otrzymał  od 
Wojewody Świętokrzyskiego   skargi złożone przez Pana Henryka Przeniosło  
na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Działoszyce.   
W związku z powyższym zgodnie z obowiązującymi przepisami 
Przewodniczący Rady Miejskiej skierował otrzymane skargi do Komisji 
Rewizyjnej celem zbadania zasadności złożonych skarg. 
Zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Stanisława 
Gralewicza o odczytanie protokołu sporządzonego przez Komisję Rewizyjną w 
przedmiotowej sprawie. 
Następnie zgodnie z przedstawioną opinią przez Komisję Rewizyjną 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał przygotowany projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Burmistrza  Miasta  i Gminy 
Działoszyce złożonych przez Pana Henryka Przeniosło i poddał go pod 
głosowanie . 
W wyniku głosowania   uchwała została przyjęta większością głosów  / „za” – 
12,  „przeciw” – 1, „wstrzymał się od głosu” – 0 /. 



 
 
Do pkt  5-go 
 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny działki 
nr 14/1 położonej we wsi Sancygniów , przedstawił i omówił Pan Marcin 
Leszczyński – Pracownik Urzędu Miasta i Gminy                                                              
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
 

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej            
Pan Zygmunt Saracki odczytał  projekt uchwały i poddał go pod głosowanie .             
W wyniku głosowania   uchwała została przyjęta większością głosów  / „za” –12   
„przeciw” – 0, „wstrzymał się od głosu” – 1  

 
 

Do pkt 6-go 
Sprawy różne 
 
Głos zabrał radny Pan Andrzej Kołpak 
W swoim wystąpieniu poruszył następujące sprawy : 
- droga wojewódzka przez rynek i sposób jej naprawy – wnosi aby administrator 
drogi przyjrzał się tej drodze. Dziury nie są naprawiane dobrym asfaltem i te 
dziury pojawiają się znowu. Na ul. Kościuszki asfalt pozwijał się i powstały 
niebezpieczne muldy. Wody opadowe z okolic szkoły i ul. Zakościelnej zbierają 
się tworząc duży ciek ,który asfaltem ul. Pińczowskiej spływa do rynku. Tuż 
przy bramie szkolnej jest nieużywany kanał, gdzie tą wodę można by skierować 
i odprowadzić do pobliskiej rzeki. 
Pyta jak jest dalej z projektem, w sprawie którego kiedyś na sesji podejmowano 
uchwałę a dotyczył on właśnie przebudowy drogi wojewódzkiej wraz z nowym 
oświetleniem oraz odprowadzeniem wód opadowych. Kiedy będzie finalizacja 
tego projektu ? Proponuje aby pieniądze , które zabezpieczono w kwocie ok. 1 
mln. zł. na kanalizację przeznaczyć na sprawy kanalizacji właśnie w pierwszej 
kolejności w rynku by można by przystąpić do naprawy tej drogi. 
Radny Pan Roman Wojtal – w sprawie wiecznie naprawianych dziur w drodze 
na wsiach  i zawsze pojawiających się nowych. Może by tak dowieść asfaltu to 
sami mieszkańcy by się tym zajęli. Byłby to niewielki koszt. 
Radny Pan Edward Helak – również porusza ten problem. 
Radny Pan Andrzej Kołpak – pyta kiedy rusza rewitalizacja w mieście, w 
którym miesiącu i jaki jest zakres tej rewitalizacji bo tak oficjalnie to nic w tej 
sprawie nie wiemy. 
Brakuje tu przy opracowywaniu rewitalizacji czynnika społecznego tak jak 
kiedyś było przy budowie parkingu, parku i placu zabaw. Czy ten projekt jest 
już zatwierdzony czy można w nim jeszcze coś zmienić. Jest zadowolony z 



każdej płyty chodnikowej naprawionej w mieście. Cieszy go ,że koło szkoły się 
robi ale słyszy też głosy krytyczne, że nie wszystko jest tak jak mogłoby być 
zrobione. Naprzeciw wejścia głównego do szkoły jest boisko z tym wysokim 
ogrodzeniem i będzie to nieelegancko wyglądało, można by boisko zrobić 
poniżej a naprzeciwko wejścia jakiś plac reprezentacyjny. Ludziom nie podoba 
się na środku parkingu śmietnik, trzy bramy które zostały zamontowane i które 
prawdopodobnie nigdy nie będą zamykane a bramy te kute kosztowały masę 
pieniędzy. 
Sprawa śmieci – urząd jest odpowiedzialny aby dopilnować ludzi tam gdzie 
trzeba, trochę ostrzej potraktować, wysłać policjantów albo komisję  tam gdzie 
jest prywatna działka i są tony śmieci. 
 
Odpowiada Burmistrz Miasta i Gminy – Pan Zdzisław Leks. 
Komisja Rewizyjna ma kolejną skargę do rozpatrzenia a wpłynęła ona tuż przed 
sesją. Skarga Pana Szczepki sięga 15 lat wstecz ale najlepiej to wszystko jest 
przypisać obecnej władzy i burmistrzowi. Niektóre osoby pomagają, aby siać 
taki zamęt, grają na emocjach ludzkich szkodząc tym ludziom, którzy piszą te 
skargi, narażając je na wydatki. 
Niektóre skargi sięgają czasów gdy Burmistrz jeszcze się nie urodził a jemu 
właśnie przypisuje się nieprawidłowość w załatwieniu danej sprawy. 
W sprawie drogi wojewódzkiej przez miasto – projekt jest opracowywany i nie 
ma innych rozwiązań jak takie że najpierw musi być kanalizacja a potem droga 
wraz z odprowadzeniem wód opadowych i to w sposób kompleksowy. Remonty 
tej drogi w tej porze roku są za kosztowne tak twierdzi administrator drogi. 
Remonty są trwałe ale gdy się je wykonuje w maju lub czerwcu gdy grunt jest 
ustabilizowany. Te obecne remonty są doraźne a dopiero później będziemy 
robić normalne remonty. Te osoby remontujące drogę mówią że jest im bardzo 
nieprzyjemnie gdy się na nie pokrzykuje, dogaduje i kieruje do nich specyficzne 
uwagi. Może Przewodniczący Zarządu porozmawiał by z ludźmi i wytłumaczył 
,że taki remont musi być tak właśnie zrobiony. Droga będzie robiona ale po 
wykonaniu kanalizacji. 
Jeżeli mówimy o milionie złotych to jest to 1 mln. środków własnych. Nie ma 
możliwości abyśmy realizowali inwestycję ze środków własnych. Wszystkie 
inwestycje realizujemy ze środków zewnętrznych. Dziś realizujemy dużo więcej 
niż kiedykolwiek zakładaliśmy. Kanalizacja nie będzie rozpoczęta jak nie 
zostanie podpisana umowa na realizację zadań. W chwili obecnej jest wstępna 
decyzja, pieniądze w Ministerstwie są już prawie zagwarantowane. Prawie gdyż 
jak nie ma jeszcze podpisanej umowy nie można uszczknąć nawet złotówki. 
Obecnie jest ostatni po poprawkach szlif dokumentów i wtedy dopiero po 
podpisaniu umowy będzie można myśleć o przetargach. W harmonogramie 
realizacji tego zadania w pierwszej kolejności są Działoszyce. Dopiero w 
następnych etapach są następne miejscowości. 



W sprawie budowy sali gimnastycznej i otoczenia – wiele było uwag, mówiono 
m.in. że sala się „wali”. W sprawie pytań radnego – przy każdym projekcie są 
dyskusje ile osób tyle zdań. Na pewno istnieje zazdrość ,że temu burmistrzowi i 
tej Radzie udało się wybudować ten obiekt. Jest to historyczny obiekt. Ci ,którzy 
nie głosowali lub wstrzymywali się od głosu w Radzie w tej sprawie niech sobie 
nie przypisują tego zadania. Być może są rzeczy , które są nie tak, które będzie 
można poprawić ale przy każdym projekcie tak właśnie jest. 
W sprawie rewitalizacji –  z projektem można zapoznać się u Pana Michała 
Leszczyńskiego w Urzędzie Miasta i Gminy i można przeanalizować co tam 
będzie robione. Zadanie podzielone jest na etapy. W tym roku ma być robione : 
zabezpieczenie ruin synagogi i ul. Krasickiego oraz cały obiekt na stadionie 
wraz z muszlą koncertową, zapleczem socjalnym w budynku, parkingiem, 
trybunami dla 450 osób w połowie zadaszonymi, odwodnieniem płyty boiska, 
budową boisk do koszykówki i siatkówki, ogrodzeniem i oświetleniem stadionu. 
W przyszłym roku będzie połączenie centrum miasta ze stadionem. W tym roku 
będzie to wydatek ok. 3 – 4 mln. zł. Sprawy związane z Zarządem Klubu, które 
miały miejsce w nie odległej przeszłości były czymś nie normalnym. Burmistrz 
wspomina czasy zebrań z Zarządem Klubu – było to coś nie normalnego jeden 
wielki „kocioł”. Zarząd powinien funkcjonować na zdrowych zasadach. A tak to 
Zarząd się rozpadł, pieniądze w budżecie zostały a Klub się rozwiązał. 
Burmistrz zapewnia, że na otwarcie stadionu będzie drużyna piłkarska 
zbudowana od podstaw. W tym roku Burmistrz znalazł środki finansowe spoza 
budżetu i będzie drużyna budowana od podstaw z trenerem. Jesienią będziemy 
wybierać Zarząd ze wszystkich ludzi, którzy dobrze życzyliby temu klubowi z 
całej gminy. Na otwarcie tego stadionu będzie rozegrany mecz przez drużynę 
zbudowaną od nowa. 
W sprawie  remontów cząstkowych asfaltu – w ostatnich latach przybyło nam 
wiele asfaltowych dróg. Na te zadania pozyskaliśmy wiele pieniędzy zewnątrz. 
Drogi, które mają już kilka lat wymagają remontów. Zakupimy sprzęt i 
będziemy remontować drogi we własnym zakresie. 
Radny Pan Andrzej Kołpak powraca do sprawy odprowadzenia wód z okolic 
szkoły. 
Burmistrz w tej sprawie będzie rozmawiał z powiatem. 
Radny Pan Józef Szaleniec pyta czy nie można by zaprosić na sesję Pana 
Michała Leszczyńskiego aby przedstawił ten projekt. 
Burmistrz zaprasza wszystkich do Pana  Leszczyńskiego gdyż tam są mapy a tu 
nie ma możliwości wyświetlenia niektórych planów tego zadania. 
Radny Pan Józef Szaleniec ma obawy aby nie okazało się ,że pieniądze w 
połowie pójdą na remont synagogi a zabraknie ich na dalsze zadania. 
Burmistrz -  na stadion ma być przeznaczonych ok. 3-4 mln. zł. Cały projekt 
rewitalizacji to ok. 5 mln. zł. czyli już połowa nie może iść na synagogę bo 
jeszcze mamy  do zrobienia ciąg pomiędzy miastem i stadionem oraz ocieplenie 



przedszkola i wymiana okien. Zabezpieczenie synagogi to zabezpieczenie ruin a 
nie jej remont. 
Informuje również radnych ,że odbył się przetarg na nieruchomość po Mieszalni 
Pasz. Wygrał go człowiek prowadzący działalność w zakresie rolnictwa - za 255 
tys. zł. Tą nieruchomość przekazano nam i kupiliśmy ją za 75 tys. zł.  
 
 
 
Do pkt  7-go 
 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji  Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan  Zygmunt Saracki podziękował wszystkim przybyłym i zakończył 
obrady sesji. 
 
Protokołowała:                                                          
Jolanta  Kamińska 


